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IZVJEŠĆE V.D. IZBORNIKA U SABLJI ZA 2021. GODINU 
 
 
 
Ostavkom gđe Maie Rathwell na mjesto izbornice u sablji 08.11.2021. preuzeo sam ovu funkciju 
temeljem članka 7.1. Pravilnika o nacionalnoj reprezentaciji u mačevanju (kao Predsjednik HMS-a). 
 
Ubrzo zatim (radi potrebe imenovanja stalnog, a ne privremenog izbornika u sablji) od strane 
Tajništva HMS-a poslan je dopis svim udruženim članicama HMS-a u kojem se predlagalo dostaviti 
iskaz interesa za kandidiranjem/imenovanjem osobe i obavljanjem funkcije izbornika u sablji 
(zajedno s programom rada i kratkim CV-om), međutim, do isteka zadanog roka javila se je samo 
jedna osoba (gđa Svetlana Volkova) koju IO HMS-a temeljem mišljenja Stručne komisije HMS-a nije 
prihvatio kao dovoljno dobrog kandidata. 
Slijedom iznesenog, sukladno svojim ovlastima iz navedenog Pravilnika i nadalje obavljam ovu 
zahtjevnu i odgovornu funkciju. 
 
Preuzevši ovu funkciju, kroz studeni i prosinac 2021. primijetio sam da se općenito po pitanju ovog 
oružja te brige oko reprezentativaca sve odvija stihijski, bez nekog smislenijeg dugoročnog plana ili 
programa. 
Najvažniji razlog navedenom leži u tome da su najjači i najkvalitetniji reprezentativci „raspršeni“ po 
cijelom svijetu (Zoe Marie Baldo, Francesco i Federico de Robbio u Italiji, Joe Brajdich u SAD), te se 
na taj način kontakt s istima isključivo odvija putem e-maila, i to kada isti traže da ih Tajništvo HMS-
a službeno prijavi na neki od međunarodnih turnira. 
 
Stoga kao v.d. izbornik u sablji niti nemam pravu sliku o kvaliteti njihovih treninga, obavljenim 
pripremama, sportskog života i pogotovo njihovim ambicijama i motiviranosti za daljnji napredak i 
postizanje relevantnih sportskih rezultata. 
 
U RH pak postoji par klubova (Hamlet, Špada, Mušketiri) koji sporadično održavaju neke treninge 
sablje, ali isključivo to rade entuzijasti (Damjan Gotal, Emanuel Budicin npr.) bez po meni jasnog i 
smislenog postavljenog cilja i plana djelovanja. 
 
Ono što je suštinski potrebno hitno napraviti u 2022. g. je upoznati se s klupskim aktivnostima 
(termini i trajanje treninga, popis kvalitetne sabljaške opreme, opremljenost dvorana za održavanje 
treninga sablje itd.), popisati sportaše koji se bave tim oružjem, napraviti popis verziranih trenera, 
te ponajviše udariti temelje i osmisliti plan kako ovu disciplinu barem donekle približiti ostalim 
oružjima (bolji kontakt i stalno praćenje reprezentativaca, organiziranje kampova, zajedničkih 
priprema, većim ulaganjem u infrastrukturu i odlaske na natjecanja itd). 
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Sve do tada, sablja kao interesantna i u svijetu prepoznata popularna disciplina, ostat će u našoj 
državi na marginama, te podložna ad hoc i nekvalitetnim rješenjima (što govori i činjenica da je 
budžet za sablju u 2021 g. 0 kuna!)   
 
Nastavno dajem pregled ostvarenih rezultata nekih sabljaških reprezentativaca u protekloj godini: 
 
SK u Budimpešti 
-od 186 sportaša 
164. mjesto  Zoe Marie Baldo 
 -od 208 sportaša 
168. mjesto Francesco De Robbio 
198. mjesto Denis Bičanić 
200. mjesto Damjan Gotal 
SP u Kairu za juniorke 
49. mjesto Zoe Marie Baldo 
-na Kvalifikacijsko natjecanje za OI koje se održalo u Madridu išao je samo  
Francesco De Robbio, zauzeo 10. od 17 mjesta 
  
Sabljaši su u protekloj godini nastupali još samo na Grand Prix-u u Orleansu 
od  163 sportaša 
87. mjesto  Zoe Marie Baldo 
što predstavlja najkvalitetniji rezultat na GP-u,  a ostala dvojica  
od  170 sportaša 
102. mjesto  Francesco De Robbio 
160. mjesto  Josip Brajdić 
 
   
 
  
S poštovanjem, 
                                 Antonio Trcin 

                                v.d. Izbornik u sablji 

  

  

 
Zagreb, 15.05.2022. godine. 
 


